

Rådsmøde d. 3/9-18 i Home

Fremmødte grupper: Rækker Mølle, Tarm, Lem, Sdr. Vium, Home, Hoven

Afbud: Astrup, Lønborg/Vostrup, Ringkøbing, Skovlund

1: Bordet rundt

Rækker Mølle:

Det går godt. Sommerlejr i sp. huset. Seniorene på tømmerflåde i søen. Der er 88 i alt i gruppen. Der er godt med leder. Der er 4 herfra der skal til landsmøde, en over 15 ikke leder, der deltager for distriktet. De er godt igang. De har haft en søndag hvor alle leder var samlet for at høre om samværsreglerne. Der var en fra korpset ude at fortælle om det.

Tarm:

Er kommet godt igang. De er ikke så mange bæverer. Roverne nyder at komme til klanmøder ved båtnaggerne hver 14. dag. En god sommerlejr. Tarm har taget et baconmærke.

Lem:

3 dags sommerlejr med hele gruppen. En god tur i nærheden af Kloster. De er ca. samme antal som sidst. jævnt fordelt på alle enheder. De er ved at bygge til eksisterende hus. Der er nu en container. Møder samme aften for alle enheder, lidt forskudt tid.

Ringkøbing:

Deltog ikke i mødet.

Sdr.vium:

Det går godt. De er en god flok. Har lige været på weekendtur. Det var en god tur. Alle enheder er der på samme tid, den samme aften. Det fungerer godt også for lederne. Sommerlejr lige før sommerferien i kr. himmelfart, derfor ingen deltagelse i bøffelhom. Har lidt problemer med indbrud og tyveri.

Skovlund:

Deltog ikke i mødet.

Home:

En ny juniorleder, et par junior færrer. 2 ulve, 5 bæverer, 4 junior. De er 25 - 30 medlemmer i alt. Har lige været på sommerlejr på fanø. Det var godt, selvom man ikke måtte have bål. Havde cykler med og lavede drager.

Lønborg/Vostrup:

Der er omkring 20 spejdere, der er kommet 3 ungledere. Sommerlejr grendelt. De store var i Hoven spejderhus. De inviterede hele sognet til spisning til opstart som noget nyt. Der kom 57. De skal til at lave et bålhus. De har søgt penge til det og fået nogle bevilliget til det.

Hoven:

Har fået en ny spejderleder, det går godt. Der er kommet lidt flere børn. De har haft en rigtig god sommerlejr. De har fået penge til at bygge kombineret materialehus og raftegård, samt udendørs toilet.

Astrup:

Deltog ikke i mødet.

2: Samværsregler:

Det skal skrives ned i hver gruppe hvordan vi omgås børnene. Kunne det være en ide at få en fra korpset ud og fortælle om det? Nogle siger ja. Mads Peter fortæller, at der kommer materiale og video fra korpset. Få snakket om det i grupperne. Snak om det jævnligt. Hvordan snakker vi til hinanden. Leder til leder. Leder til børn. Børn til børn. Der skal være noget på papir i hver gruppe. Vi skal selvfølgelig ikke blive berøringsangste. Husk at give et knus. Afvis ikke børnene og hold dem ikke på unødigt afstand. Link om emnet. <http://spejdernet.dk/spejderliv/temaer/overgreb-mod-boem/samvaersregler/>

3: Landsmøde:

Sdr. Vium og Rækker Mølle deltager.

#### 4: Paletten

Der er en fra korpset der gerne vil komme ud og fortælle om det. Rækker Mølle har lederer der gerne vil høre om det. Der er foreslået, at det kan være i weekenden sammen med unglederkursus. Ejnar arbejder videre med det.

5: evt.

jota/joti.

Er der nogen der ønsker at deltage SKAL der en leder med fra gruppen af. Hvis man vil med så snak med Ringkøbing spejderne. Tid og sted: weekenden i uge 42 i ølstoft lejren.

3 lederer fra Rækker Mølle spørger om der ikke skal være en distriktstunering for lederer? Mads Peter spørger om der er nogle der er interesserede? Det lyder til at der kunne være stemning for det. Rækker Mølle vil arrangerer det.

Tak for god ro og orden. Tak til Home for husly og kaffe.